
      ISLANDSHUNDENISLANDSHUNDEN
                   Medlemstidning för Svenska Isländska FårhundklubbenMedlemstidning för Svenska Isländska Fårhundklubben
                                    Nr. 3 2021                                    Nr. 3 2021



2

Medlemsavgifter för 2021:
Medlem i Sverige: 350:-
Familjemedlem: 50:-
Medlem utanför Sverige: 400:-
BankGiro: 156-9870
Swish: 123 670 39 87

Från utlandet
BIC: SWEDSESS
IBAN: SE24 8000 0832 1200 4443 0544

Märk din betalning med: 
“Medlemsavgift 2021” 
samt namn och adress. 
Får inte allt plats mejla till 
medlemsarenden@islandshunden.se 
dina uppgifter.

Nyhet!
Om du vill vara miljövänlig och få din 
tidning som pdf på e-mail eller har bytt 
adress hör av dig till 
medlemsarenden@islandshunden.se

ISLANDSHUNDEN
Utkommer med 4 nummer varje år

Manusstopp 2021  Utgivning runt
Nr: 1 4/4  30/4
Nr: 2  30/5  25/6
Nr: 3 29/8  24/9
Nr: 4 14/11  10/12

  
På omslaget:
Joneshill’s Fála 
Katursdottir (Blaze)
Foto: Lina Longberg

Tidningen Islandshunden ges ut av SIFKTidningen Islandshunden ges ut av SIFK
Svenska Isländsk Fårhund Klubben. 

Varje år kommer det ut 4 nummer av 
rastidningen. Material till tidningen 
mailas till redaktionen.

Ansvarig utgivare:
Marie Lindström 

Redaktionen:
Mail: tidningen@islandshunden.se

Annonspriser:
Helsida:  kommersiell: 600:-
  medlem: 300:-
Halvsida: kommersiell: 350:- 
  medlem: 175:-

Championannons eller annan merit är 
gratis för medlemmar, 1 gång per hund, 
och är en halvsida. Det går bra att lägga till 
175:- för att få en helsida.

Vill du ha en annons i tidningen så hjälper 
vi dig gärna med layout. 
Maila dina önskemål och uppgifter till: 
tidningen@islandshunden.se

Klubbens officiella adress
SIFK 
c/o Jenny Lindström
Stenvägen 17
861 42 Sörberge

Svenska Isländsk Fårhund Klubben är 
en specialklubb inom Svenska Ken-
nelklubben samt medlem i ISIC, Icelan-
dic Sheepdog International Cooperation.

Tryck: Carlshamns Tryck & Media AB
ISSN 1650-989
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I detta nummer:
3   Några ord från redaktionen.
4   Funktioner i klubben. 
5   Ordförandes rader.
6   Från Ingbritt Sannel-minnen och tankar.  
7   Från Ingbritt Sannel forts.
8   Från Ingbritt Sannel forts.
9   Från Ingbritt Sannel forts.
10 Utvärdering av RAS-exteriör.
11 Utvärdering av RAS forts.
12 Utvärdering av RAS, Ny kontaktperson.
13 Till minne av Iréne Mellgren.
14 En berättelse om Busi.
15 Busi forts.
16 4:e brevet från Toste.
17 Toste forts.
18 Annons Kennel Smårsgården.
19 Annons Kennel Smårsgården.
20 Medlemshelg, presentation av hundar.
21 Medlemshelg, presentation av hundar.
22 Från Vallningskommittén. 29/7 KM.
23 KM-vallning.
24 KM-vallning.
25 KM-vallning.
26 Vallanlagstest 30/7.
27 Vallanlagstest.
28 Vallanlagstest.
29 KM i rallylydnad 31/7.
30 KM i rallylydnad.
31 KM i rallylydnad.
32 KM i agility.
33 KM i agility.
34 Fotokollage från Workshop "Titta på hund".
35 Hälsodata.

Några ord från redaktionen:
Då redaktionen också har hand om röst-
ningen av bilder till nästa års kalender 
vill vi passa på att tacka alla som har 
engagerat sig och skickat in röster. Det 
blir en fin kalender även 2022.

Vi vill som vanligt passa på att uppmunt-
ra alla medlemmar att skicka in bidrag 
till tidningen. Stort som smått, gammalt 
som nytt. Allt tas tacksamt emot. Det är 
bra att ha lite saker att plocka fram ur 
gömmorna ibland för att få ihop en va-
rierande och intressant tidning.

Den här gången uppmanar vi lite sär-
skilt till nr 4 om vi har uppfödare som 
kanske precis har kommit igång med 
sin uppfödning och är medlem i klub-
ben. Passa på att berätta lite om dig och 
dina hundar och dina erfarenheter och 
förväntningar av klubben.

I det här numret kommer  du att mär-
ka av att vi har haft en medlemshelg. 
Inte lika omfattande som de som varit 
tidigare men betydligt mer än en helt 
inställd medlemshelg. I tidningens an-
dra hälft hittar du artiklar och bilder 
från samtliga aktiviteter under de 4 da-
gar medlemshelgen varade och så har 
vi självklart vår färgbilaga där vi har 
en prsentationsbild på varje hund som 
befann sig på medlemshelgen vid något 
tillfälle. 

Om du märker att just din hund inte 
finns med så hör av dig till tidningen@
islandshunden.se. så ordnar vi så den 
kommer på bild i nummer 4.
Redaktionen: Marie och Pia

Artikelförfattaren har till fullo ansvar 
för inlämnade uppgifter. Redaktionen
svarar ej för insänt ej beställt material.

Foto: Martina 
Persson.
Diljas Balur Sil-
furgeisli och Diljas 
Bjarki Idunsson.
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Funktionärer i klubben:
Styrelsen 2021
Ordförande/Avelsansvarig:
May Britt Sannerholt
Mail: ordforande@islandshunden.se, 
avel@islandshunden.se
Vice ordförande:
Johan Henriksson
Mail: viceordf@islandshunden.se
Kassör och suppleant:
Martina Persson
Mail: kassor@islandshunden.se
suppl1@islandshunden.se
Sekreterare och ledamot:
Jenny Lindström
Mail: sekreterare@islandshunden.se
Medlemsansvarig och ledamot:
Hanna Welling
Mail: medlemsarenden@islandshunden.se 
led2@islandshunden.se
Ledamot:
Marie Lindström
Mail: led3@islandshunden.se
Ledamot:
Malin Araheimo
Mail: led1@islandshunden.se
Ledamot:
Hanna Johansson
Mail: led4@islandshunden.se
Suppleant:
Lennart Harrysson
Mail: suppl2@islandshunden.se

Valberedning:
Robin Lundberg sammankallande.
Mail: valberedning@islandshunden.se
Tidningsredaktion:
Pia Elldalen & Marie Lindström
Mail: tidningen@islandshunden.se

Övriga funktioner i klubben:
Klubbansvarig vallning:
Marie Lindström
Mail: vallning@islandshunden.se
Klubbansvarig agility:
Hanna Welling
Mail:agility@islandshunden.se
Webbansvarig:
Johan Henriksson
Mail: webb@islandshunden.se
Valphänvisning:
Johan Henriksson
Mail: valp@islandshunden.se
Klubbshopen:
Hanna Johansson
Mail: shop@islandshunden.se
Ungdomsansvarig:
Jenny Hellman
Mail: ungdom@islandshunden.se

Lokala kontaktpersoner:
Nordväst:
Eva Peterson, Kil, Värmland, 
073-023 82 61, ep-sp@hotmail.com
Gästrikland:
Ewa Kajle; Årsunda; 0762-02 67 25
fieldwork@gmail.com
Väster:
Maria Babkin, Borås
vaster@islandshunden.se
Mitten:
Jenny Lindström, Timrå 0703-93 55 35
mitten@islandshunden.se
Dalarna:
Hanna Welling, Orsa 0700-9117 08
hannis9517@hotmail.com
Söder/Småland:
Marie Olsson, Nybro, 073-392 27 14, 
smaland@islandshunden.
Norrlandskusten
Ulrika Söderberg
norrlandskusten@islandshunden.se
Inre Norrbotten
Camilla Westrin, Jokkmokk.
norrlandsinland@islandshunden.se
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Ordförandes rader:
När du läser mina rader har sommaren 
övergått i höst med förhoppningsvis 
många klara och fina höstdagar.

Vi har blivit påminda om att vår tid är 
begränsad. Dagen efter medlemshelgen 
nåddes vi av sorgebudskapet att Iréne 
Mellgren, en av våra äldsta klubbmed-
lemmar har gått bort efter en kort tids 
kamp mot cancer. Iréne blev 69 år. 

Ljus över ditt minne Iréne.

Och äntligen kunde vi genomföra en 
medlemshelg med tävlingar, hundakti-
viteter och hundprat igen. Det var gläd-
jande att så många hade möjlighet att 
vara med i Norrköping. Vi uppskattar 
att 25 – 30 hundar var med under hel-
gen.

Jag vill passa på och tacka alla medlem-
mar för alla fantastiskt fina priser som 
skänktes till lotteriet. Vilket fint pris-
bord det blev. 

Aldrig tidigare har så många anmält sig 
till anlagstest i vallning (NHAT). Det är 
otroligt inspirerande och roligt att in-
tresset för vallning ökar. 

Hela tio hundar tävlade i rallylydnad 
och ett mindre antal i agility. På sön-
dagen hade vi fem hundar till exteriör-
bedömning. Hans-Åke Sperne dömde 
hundarna och höll öppen kritik efter 
varje hund. Efter bedömningen höll 
Hans-Åke en clinc, kallad ”Titta på 
hund”. Alla fick vara med och beskriva 
vad de såg eller bara lyssna till vad

Hans-Åke och åhörarna sa. Detta blev 
ett mycket uppskattat inslag som blev 
upptakten till många frågor och samtal 
utöver eftermiddagen. 

Vi vill tacka Norrköpings Brukshund-
klubb för ett mycket gott bemötande och 
trevlig personal som såg till att det fanns 
mat och fika i klubbstugan. Tack också 
för all hjälp med material och personal 
i samband med rallylydnad och agility.

På senaste styrelsemöte tillsattes en ny 
medlemshelgkommitté för 2022. Dess 
uppdrag är att ansvara för nästa års 
medlemshelg.    

Bilderna till nästa års kalender har rös-
tats fram och kalenren är under bearbet-
ning. Bilder som inte blev framröstade 
kommer att presenteras i ett kollage i 
kalendern.

Med önskan om en fin höst
May Britt Sannerholt

Valpköparmedlemskap

Du som är uppfödare och medlem kan 
ge dina valpköpare ett gratis valpkö-
parmedlemskap i SIFK. Är dina valpar 
leveransklara under årets sista kvar-
tal ingår också påföljande år i valp-
köparmedlemskapet. Redovisa varje 
valp för sig. Skriv valpens fullständiga 
namn och registreringsnummer samt 
valpköparens namn, postadress och 
e-postadress och skicka uppgifterna 

till 
medlemsarenden@islandshunden.se
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Från Ingbritt Sannel
Några tankar och minnen från mina år i SIFK. 

Första gången jag såg en isländsk får-
hund blev jag förälskad. Jag befann mig 
på en utställning, tror det var 1997, i 
Markim, Uppland, några mil norr om 
Stockholm. Vi var där med vår gamla 
tik på shiba-specialen och domare var 
en som hette H-Å Sperne. Vi råkade bli 
sittande länge i närheten av några andra 
hundar, tror de tillhörde domaren. De 
var trevliga, väluppfostrade och väldigt 
vackra. Vi föll direkt och fick veta att 
de var isländska fårhundar.  När vi kom 
hem funderade vi, om man skulle para 
vår shiba med vår bearded collie som vi 
också hade då, ja då skulle det bli en val-
lande spets. Vi valde dock den traditio-
nella metoden och började leta kennlar 
och fick 1999 möjlighet att köpa Ullälvas 
Dilja. Redan innan hade vi gått med i 
klubben och fått hem en välkomsthäls-
ning.

Jag tänker att klubbens 30 år gått ganska 
fort och har det egentligen hänt så värst 
mycket eller är det mesta sig likt?

Här delger jag er några av mina upple-
velser av mina 22 år så kan ni som kan-
ske inte varit med så länge fundera på 
om det är någon skillnad.

Vår första närmare erfarenhet av klub-
ben och dess medlemmar var på Värm-
dö i augusti 1999 på klubbutställning, en 
fin dag även om vi kände oss lite främ-
mande så blev vi välkomnade och efter 
att vi tog hem valpklassen och fick ett 

fint vandringspris så njöt vi till fullo av 
att se alla de fina äldre hundarna. Vi 
satt bredvid en vänlig dam som het-
te Britt-Marie vill jag minnas och som 
presenterade oss för Gimgölets Goa som 
var jättesnäll mot vår busiga valp. Den 
dagen gav mersmak. Men den enda kon-
takt med klubben som vi annars hade 
som medlemmar var klubbtidningen. 
Den var svartvit och hett efterlängtad 
när den kom så att vi kunde se vad som 
hänt och om det fanns något att delta i. 
Detta var före den digitala revolutionen. 
Det var 1997 som Sveriges regering be-
slutade att man fick göra avdrag för en 
hemdator och många fick då sin första 
dator och sin första internetanslutning, 
alltså samtidigt som jag gjorde min för-
sta bekantskap med isländsk fårhund.

Min man Bertil och jag är sådana där 
människor som går på årsmöten om vi 
är med i en förening, så vi gick troget 
på SIFK: s möten och deltog även i olika 
arrangemang och då förstår ni som är 
föreningsmänniskor hur det gick. Efter 
ett antal år blev jag invald i styrelsen. En 
intressant upplevelse och ganska annor-
lunda mot hur styrelsearbetet går till nu. 
Ty detta var före internets och mobilte-
lefonernas tid. Vi träffades fysiskt några 
gånger om året och hade viss telefon-
kontakt däremellan och så skickade vi 
brev med protokollen. Det tog tid innan 
klubbens hemsida blev till det den är nu 
och grupper på Facebook tillkom.
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Under åren som ledamot jobbade jag 
med olika saker inom SIFK men mest 
arbete gjordes på den tiden av arbets-
utskottet som bestod av ordförande 
Ami Roth, kassör Christina Liljenkranz 
och sekreteraren Catalin Westenheim. 
Det var en lärorik tid och jag lärde mig 
mycket om hur vår rasklubb/special-
klubb fungerade och hur styrelsearbete 
bedrivs och jag deltog i föreningsutild-
ning genom SKK.  Mitt intresse för ra-
sen och avel ökade ju mer jag lärde mig, 
jag hade nu skaffat mig flera islänningar, 
och det ledde till studier i etologi och 
genetik med inriktning hund vid Linkö-
pings- och Stockholms universitet och 
att jag började syssla med avel under 
eget kennelnamn så fort min man Bertil 
gått i pension och kunde sköta hundar-
na på heltid när jag jobbade.

Så småningom blev det så att jag valdes 
till ordförande och då fick jag lägga fo-
kus på rasen och verksamheten i klub-
ben och inte främst i den egna kennelns.  
Jag var ordförande i 6 år tills jag avgick 
vid årsmötet 2019. Jag avgick inte för att 
jag tröttnat, jag arbetar fortfarande för 
vår ras inom ISIC, utan för att jag tror 
på föryngring.

När jag ser tillbaka på dessa år i styrel-
sen så är det faktiskt några saker jag är 
riktigt glad för att jag fick mina styrel-
sekamrater att nappa på. Det första är 
att vi skulle jobba mer med islänningen 
som en vallande hund. Klubben hade 
länge genomfört inofficiella vallanlags-
beskrivningar och nu fick vi in en med-
lem som var intresserad av att utveckla 
dessa. Tack vare Marie Lindström och

hennes Flisa har vi kommit en bra bit 
på väg inom klubben och vi har under 
flera år korat klubbmästare i vallning 
och det finns nu också islänningar som 
har officiella beskrivningar och officiella 
tävlingsresultat. Jag hade ett litet finger 
med i den utvecklingen och det är jag 
stolt över även om mina egna försök att 
träna vallning slutade med en duktig 
hund men en matte som mest snubblade 
och blev knuffad i knävecken av fåren.   
När vi fick hem vår Dilja var det inte en 
ovanlig åsikt bland en del av den tidens 
uppfödare att islänningar som gjorde 
vallanlag sedan blev omöjliga att han-
tera och bara skulle vilja valla. Av egen 
erfarenhet vet jag att så är det verkligen 
inte. 

Något annat en del uppfödare på den 
tiden vi började med IF tyckte att man 
inte fick göra var att delta i MH. Då kun-
de hunden bli skrämd av skotten som 
ingår och aldrig bli en trygg hund igen. 
Vi smög i väg till MH med våra hundar 
Dofri och Geira och de gick igenom be-
skrivningen utan problem och jag lyck-
ades sedan övertyga Diljas uppfödare 
om vilket gott utvärderingsverktyg MH 
(eller BPH numera) är och jag är stolt 
att jag fått många valpägare att beskriva 
sina hundar och att vi i klubben kämpar 
hårt för att få flera islänningar beskrivna 
numera. En god mentalitet är a och o i 
all avel och om vi vill att de som väljer 
vår ras skall trivas med sina hundar och 
slippa ge dem lugnade vid nyår eller när 
det åskar bör vi uppmärksamma ljud-
rädsla och inte kombinera två hundar 
som uppvisar detta under en beskriv-
ning.  Idag uppmuntrar vår klubb och
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SKK uppfödare som har många hundar 
mentalbeskrivna med MH eller BPH 
och delar ut diplom och man blir pre-
senterad i vår klubbtidning.

Vår första islänning som hette Ullälvas 
Dilja hade en dansk far som vi hälsade 
på innan vår valp var född och vi kom 
därigenom att ha mycket kontakt med 
Danmark under årens lopp på olika sätt. 
Det var imponerande och roligt att delta 
i de danska Träffarna som varade i minst 
3 dagar och lockade många människor 
och hundar. Man hade olika hundakti-
viteter, gemensamma, goda, välbesökta 
måltider och ett fantastiskt lotteri där 
det kunde ta timmar att dela ut alla vin-
ster som deltagarna tagit med sig. Dessa

lotter var en god inkomstkälla för dans-
ka klubben. Inspirerad av detta presen-
terade jag förslaget om en svensk variant 
av träff för styrelsen och den fick namnet 
Medlemshelg. Vi startade lite försiktigt i 
Norrtälje 2014 och sedan har medlems-
helgen genomförts varje åt t o m 2019.  
Vi skapade en dag för KM i vallning, vi 
hade lydnad, rallylydnad och agility en 
dag och utställning en dag. Efter inspi-
ration från ett besök i Finland införde 
vi under utställningsdagen en inofficiell 
klass för hundar som normalt inte bru-
kar/får delta i utställning, till exempel 
hundar med hängande öron eller kryp-
torchida eller kastrerade. Vi har också i 
vår tur inspirerat norska klubben till lik-
nande arrangemang på t ex Frya. 

Vi har också under min tid som ordfö-
rande infört en titel som man bara kan 
vinna den helgen nämligen Allround-
hunden! Det är den hund som deltar i 
så många olika grenar som möjligt och 
samlar godkända resultat och får flest 
poäng. Vi ville lyfta fram islandshun-
dens bredd och användbarhet och ge 
ännu en möjlighet till ägare som jobbar 
mångsidigt med sin hund att bli upp-
märksammade. Sedan tidigare finns ju 
Årets Isländska Fårhund men allround-
hund blir man bara under medlemshel-
gen. Det har varit helger då många av 
klubbens medlemmar på olika sätt ställt 
upp och jobbat hårt. Ett stort ansvar har 
ju fallit på de som bott nära de olika 
platserna vi varit på samt styrelsen för-
stås.  Om hälsoläget i Sverige och övriga 
länder återgår till något så när normalt 
läge och tillåter oss att samlas igen ser 
jag verkligen fram emot att se hur kom-

Foto: Elisabeth Folkeson
Träff med Isländsk fårhund i Danmark.

Foto: Ingbritt Sannel
Lotterivinster under träffen i Danmark.



9

mande Medlemshelger kommer att ge-
stalta sig. Detta skrevs innan det blev 
möjligt att anordna årets träff i Norr-
köping. Dagar med vallning på Fäboda 
och övriga aktiviteter i Norrköping kun-
de jag tyvärr inte delta i då jag hamnade 
på sjukhus och sedan inte orkade delta.

Under mina år i klubben har det ock-
så funnits tillfällen att samlas till med-
lemsmöten/uppfödarmöten där olika 
synpunkter kunnat framföras men anta-
let deltagare har ofta varit ganska få. Vi 
har ett stort land och det tar tid att resa. 
Kanske kan det senaste året ge oss något 
gott i det att många av oss lärt sig an-
vända nätet för att samtala och ” träffas”. 
Men jag hoppas verkligen att vi också 
kan komma tillbaka till det läget att vi 
har många träffar på olika håll i landet 
som ordnas av SIFK genom styrelse-
medlemmar eller andra som vill stötta 
klubben. Jag ser med glädje tillbaka på 
dessa tillfällen, hur vi smög på Brattfors-
heden och tittade efter vargbajs eller hur 
vi den vansinnigt varma pingsten 2018 
samlades till en träningshelg i Småland 
och det enda vi och hundarna orkade 
var att bada i en härligt varm sjö. Vi trä-
nade inte mycket med vi hade trevligt 
och hann utbyta många tankar om allt 
mellan himmel och jord, men mest våra 
hundar förstås!

Numera deltar jag inte i SIFKs styrel-
searbete utan jag ingår i ISIC excecuti-
ve och lägger min tid på internationellt 
samarbete. Jag hoppas att jag ska vara 
frisk och kunna delta i det traditionella 
ISIC mötet som anordnas en gång om 
året, 2020 blev det ett avbrott men vi kla-
rade det med hjälp av Zoom men i höst 
tror vi nog att Lillehammer ska välkom-
na från alla olika medlemsländer.

Jag undrar vad som kommer att skrivas 
när ytterligare 30 år har gått, vilka tan-
kar kommer ni som är unga nu att ha 
när ni tänker tillbaka? 

Jag hoppas att ni kommer att ha massor 
av positiva minnen och att vår ras fort-
satt är den fantastiska del av Islands kul-
turarv som den är nu.
                                 Ing-Britt Sannel

Foto: Elisabeth Folkeson. 
Bild från tävlingen "Vi som är olika." 
Från Vänster Jonny Idefelt med Diljas 
Gosi Fagur, domare Soley Halla Möller, 
Pia Elldalen med Noís Örk Ingvi, Elisa-
beth Andersson med Gáuski

Foto: Elisabeth Folkeson
Svenska Engårdens Idunn på träff i Danmark. 
vid vallanlagsbeskrivning.
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På grund av Covid-19 har alla utställningar, förutom My Dog ställas in under 2020. Det 
finns därför inga kritiker från officiella utställningar. Kritikerna är grundlaget för utvärde-
ringen av rasens exteriör.
 
Proportioner
Den isländska fårhunden ska ha rejäl benstomme, vara uppenbart rektangulär, inte kva-
dratisk och framför allt inte lättbyggd och högställt. Rektangulär byggd effektiviserar ett 
balanserat trav med motorn bak och grundar sig på de, i rasstandarden, beskrivna vinkel-
förhållandena. Proportionerna innebär normal benlängd. Ett balanserat kraftbesparande 
framåtdrivande rörelseschema på lagom vinklar, med centrering mot mittlinjen i ökat trav, 
ska eftersträvas och föredras framför allt längre steglängd, grundad på extremt utvecklade 
vinklar.

Lagom stor - ej tjock/mager Både mycket små och stora hundar förekommer. De angivna 
idealmåtten 46 cm för hane och 42 cm för tik ska eftersträvas. En isländsk fårhund ska för 
sin brukbarhet vara i god muskulär kondition, inte tjock eller mager.

Benstomme
Alltför klen benstomme affektera rastyp och helhet i hög utsträckning. Det påverkar även 
huvudena enl. nedan. Även om benstomme inte är särskilt nämnt i standarden beskrivs 
hunden under flera rubriker på ett sätt så att detta tydligtframgår. Om man betänker rasens 
funktion som vallande spets, inte bara av får utan också av hästar och RAS-dokument avse-
ende kor, framtonar bilden av en robust och rejält byggd hund. Rejäl benstomme bör därför 
premieras av domarna, inte motsatsen.

Huvud
Alltför långa, smala huvuden, svagt markerat stop samt outfyllda nospartier och/eller un-
derkäkar, sammanfaller ofta med alltför klena benstommar. Det ska uppmärksammas vid 
exteriörbedömning och noteras i kritiken. Alltför ljusa ögon samt för stora öron förekom-
mer som anmärkningar vid exteriörbedömning under de senaste fem åren. Ljusa ögon som 
ej harmoniserar med pälsfärg bör uppmärksammas. Notera att gula ögon, som enskilt de-
taljfel, enligt rasstandarden är ett allvarligt fel. 

Bakställ
Kohasiga bakställ har länge varit vanlig i rasen. Genom uppmärksamhet från domare och 
medvetet arbete från uppfödare har situationen generellt förbättras. Vi ser gärna att välställ-
da bakben kommenteras och premieras särskilt i konkurrensbedömning, dock självklart 
aldrig framför önskad rastyp. Eftersom extrem kohasighet, fortfarande förekommer vill vi 
gärna att benställningen uppmärksammas även fortsättningsvis och att extrem kohasighet 
påverkar premiegraden. Avseende vinklar finns en tendens i riktningen ”ju mer välvinklade 
med allt längre vägvinnande steg desto bättre”. Det är inte korrekt vare sig ur ett generellt 
spetshundperspektiv eller ur ett isländskt fårhundsperspektiv.

Utvärdering av RAS - exteriör
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Fallande kors och lågt ansatt svans som ofta öppen och t.o.m. av sabelkaraktär, är ett åter
kommande problem som bör poängteras särskilt de närmsta åren. Sabelliknande svans för-
stör såväl helhet som rastyp och bör sannerligen påverka premiegraden vid typsättning.

Päls - dubbel - tät, kort/lång
Det är mer angeläget att vara observant på pälsens kvalitet än dess längd. Täckhåren måste 
dock vara så långa att det kan ligga ”som ett jämnt liggande taktegel” över den täta unde-
rullen. Risken är annars att täckhåren står upp med felaktig öppen päls som resultat. En del 
hundar saknar, även i bästa pälskondition, den underull som behövs för funktion i isländsk 
miljö. Islands klimat är inte polart som norra Skandinavien där extremt låga temperaturer 
och torr luft är vanligt under vintern. Däremot ska pälsen vara anpassad till isländskt klimat. 
Den ska skydda den arbetande vakt- och vallhunden i kraftiga vindar, regn, snöglopp och 
dimma i temperaturer som varken är särskilt höga eller låga. En isländsk fårhund ska kun-
na simma över en starkt strömmande isälv och ha en päls så att kylan inte tränger genom 
ullen och orsakar kramp under simturen. Den ska kunna skaka sig hyggligt torr efter passa-
ge. Avseende färg har rasstandardens beskrivning av vitt har lett till att hundar med alltför 
mycket vitt på fel ställen av kroppen premieras högt. För mycket genetisk vitt kan innebära 
en hälsofara t.ex. genom ökad risk för dövhet. En forskningsrapport, redovisat vid Icelandic 
Sheepdog International Cooperation Seminar i Finland år 2010 uppmärksammade delta-
gande klubbrepresentanter på detta.

Tassar och trampdynor 
Den isländska terrängen består i vissa områden av hård och kärv lava som kräver samlade 
tassar och starka trampdynor. Eftersom flata och öppna tassar förekommer, liksom veka 
handlovar vill vi gärna att tassar och handlovar uppmärksammas vid bedömning. Dubbla 
sporrar på bakbenen önskas även om de saknar betydelse ur funktionssynpunkt.

Mentalitet vid exteriörbedömning 
Den isländska fårhunden ska visa samarbetsvilja med sin förare och ha ett lugnt beteende 
mot övriga hundar i utställningsringen. Vissa aggressiva beteenden har tidigare förekommit 
och uppmärksammats. 

På senare år har detta minskat avsevärt vid exteriörbedömning på utställning, bl.a. genom 
bättre ”handling”. Vi önskar trots detta att aggressivt beteende uppmärksammas även fort-
sättningsvis samt att detta påverkar premieringen och noteras i kritiken.

Mål
Beskrivning av kortsiktiga och långsiktiga mål.

Sträva efter en funktionell exteriör anpassat till hundens ursprung som gårds- och vallande 
spetshund med avseende på rastyp och funktionsbehov i förhållande till isländskt klimat 
och isländsk miljö. Helhetsintrycket skall ge bilden av en robust, härdig, livlig, och kavat 
rektangulär spets något under medelstorlek. Målet med all uppfödning är att komma så nära 
rasstandarens ideal som möjligt. 
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Strategier
Prioriteringar och strategier för att nå målen

Uppfödare bör sträva efter att varje ny generation är bättre än sina föräldrar. För att nå detta 
mål ser vi ett behov av att särskilt uppmärksamma följande punkter:
- Proportioner – tydligt rektangulär ej kvadratisk och/eller högställd.
- Benstomme – välutvecklad, aldrig lättbyggd. Detsamma avseende huvud.
- Kors- och svansansättning, ej brant kors, ej låg svansansättning, ej öppen svans och absolut 
inte   sabelsvans.
- Päls och tassar – anpassade efter isländskt klimat och isländsk terräng. Dubbel päls med 
täckhår av sådan längd att täckhåren utgör ett ”skyddande tak” som ligger över en tät vär-
meisolerande underull. Samlade behårade tassar och välutvecklade trampdynor

May Britt Sannerholt/SIFK Avelsfunktionär

Hejsan!
Jag heter Camilla Westrin och har haft 
hund i snart 15 år, men är inne på min 
första islänning nu, en tik som är född i 
slutet av januari 2020 och heter Tildras 
Vilja Lendidottir, till vardags Viddja :).

Vi tycker det är kul att hänga i skog och 
mark samt på appellplan, där vi bland 
annat tränar lydnad, rallylydnad och 

Ny kontaktperson i norr:

Vi söker kontaktpersoner för Öster! Är du 
intresserad mejla till: medlemsarenden@
islandshunden.se

agility. Vi är båda nybörjare och satsar 
framförallt på att ha kul tillsammans :).

Jag är ny kontaktperson för inre Norr-
botten och mej kan ni maila till på 
norrlandsinland@islandshunden.se om 
ni har funderingar eller kanske vill dra 
ihop en träff så vi ses och pratar lite Is-
ländsk Fårhund.

Kanske är det någon som vill dela med 
sig från någon av de träffar som hölls 
på Isländska Fårhundens Dag 18 juni. 
Skicka till tidningen@islandshunden.
se senast den 14:e nov. så kommer det 
med i nästa nummer.
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Till minne av Iréne Mellgren

Den 2 augusti, på måndagen efter SIFK:s 
årliga medlemshelg, nås vi av sorgebe-
skedet att Iréne Mellgren gått bort. Nyli-
gen fyllda 69 år, somnade hon in efter en 
mycket kort tids kamp mot cancer. 

Iréne hade dessförinnan, tillsammans 
med sin bästa väninna, planerat för 
hundutställningar i Norge nästa år och 
på så sätt fira sin 70-årsdag. Iréne äls-
kade hundutställningar och andra hun-
daktiviteter med såväl egna som andras 
hundar. 

Första gången vi träffade Irené och 
hennes pappa Rune var på deras älska-
de fritidsställe i Edeby på Väddö 1993. 
Där tillbringade de sina somrar och all 
annan ledig tid och att det var dags att 
skaffa hund var de båda klara över. Och 
en isländsk fårhund skulle det vara.

På något sätt hade de fått nys om att vi, 
bara några kilometer från deras fritids-
paradis, hade en kull valpar och därige-
nom började Irénes rasintresse med Ida. 
Vid sidan av utställningar tävlade eki-
paget i lydnad, deltog i MH, bruksprov, 
spår och allt möjligt annat. Ida blev INT 
och NORD Uch och SE V-00. Sara blev 
Irénes nästa hund och år 2000 blev Irené 
uppfödare under kennelnamnet Elduris. 
Det var i Edebys lantliga miljö som hen-
nes valpar föddes och levde sin första tid 
i livet.

Ända sedan Iréne fick sin Ida 1993 har 
hon varit en SIFK-trogen medlem. Även 
under tiden utan hund. 

De hundlösa åren bröts av en ompla-
ceringshund och återigen blev Iréne is-
landshundägare.

Sista mötet med Irené var när hon be-
sökte sitt tidigare sommarställe och de 
kära svampställena på Väddö. Som all-
tid under 30 års tid blev det tal om livet 
med islandshund.

Ljus över ditt minne Irené.

Hans-Åke och May Britt 
för Svenska Isländsk Fårhundklubben.

En av våra äldsta vänner Iréne Mellgren 
har lämnat oss. Vi lärde känna varandra 
för många år sedan då vi båda var nya 
med rasen. Även om vi inte träffades pri-
vat så ofta, hade vi alltid trevliga stunder 
tillsammans på olika utställningsplatser 
under årens gång.
Våra tankar finns hos dig o pappa Rune.
              
 Ewa & Göran Kajle
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Här kommer en berättelse som handlar 
om Busi som bor på gården Solkulla på 
Åland en och en halv mil utanför Ma-
riehamn.

Busis kennelnamn är Skimras Busi och 
han föddes hos Cecilia Perssons på ken-
nel Skimras. Busis mamma heter Flekka 
och enligt Busis husse Thommy Teir så 
har Busi en mycket stilig pappa. Det var 
genom kontakt med Busis pappa som 
Tommy blev förtjust i rasen Isländsk 
fårhund och kom i kontakt med Cecilia.

När de var hos Cecilia för att hälsa på 
valparna så kom en valp rakt mot Thom-
my och ville upp i hans knä. Det var Busi 
så där sa det klick och Busi blev Thom-
mys hund.

Busi är i dag 6 år och han bor på en gård 
med ankor och höns. På gården bedriver 
Thommy och hans fru ett gårdsbageri 
och café. Det blir många gäster för Busi 
att hälsa på när caféet är välbesökt. 

Busis favoritleksak är en frisbees som 
han bär fram till alla som eventuellt kan 
tänka sig att kasta den åt honom. Kastar 
ingen så kastar han den själv och syssel-
sätter sig på egen hand. Han har tuggat 
ner freesben till lagom storlek för ho-
nom att kasta själv.

En berättelse om Busi.

Busi har det bra på sin gård där han va-
kar över ankor och höns så inte något 
händer dem. Det finns örnar i trakten 
och Busi har minsann skrämt i väg dessa 
så att ankor och höns går säkra. Så han 
sköter sitt uppdrag som gårdshund väl. 
Med vallningen av djuren är det däre-
mot lite si och så berättar Thommy. När 
ankor och höns ska in på kvällen får 
Busi också vara inne annars blir det väl-
digt rörigt då han skingrar alla djuren. 
Vallning kräver träning och med allt ar-
bete med bageri och café så hinns detta 
inte med så ofta. Men Busi har vallning-
en i sig. Han har varit på träning hos sin 
uppfödare Cecilia och han har goda an-
lag säger hon. Det är tiden för träning 
som inte riktigt finns då bageri och café 
kräver mycket av tiden för matte och 
husse.



15

Men Busi är nog lycklig ändå. Han får 
vara med i stort sett överallt med sin 
husse. Thommy har som hobby att köra 
långtradare och då är Busi med. Han 
sitter på passagerarsätet och efter ett tag 
blir han lite trött och gäspar. Men då sä-
ger husse att det bara är stora killar som 
kör långtradare och då sträcker Busi upp 
sig. Det duger ju inte att sitta och gäspa 
när man ska vara en alert co-driver till 
husse.

Thommy berättar en särskild liten his-
toria som får avsluta denna artikel om 
Busi. Den visar också på hundens klok-
skap och vilja att hålla sig på sin gård 
med sin familj. På Åland har man ett 
event som heter ”Åland grönskar” och 
här är flera gårdar med och extra många 
gäster kommer samt olika försäljare. Så 
trots att Busi är en omtyckt gårdsmaskot 
så blir det lite väl mycket vid dessa till-
fällen så han skulle få vara hos en kom-
pis till husse. Kompisen bor ca. 4 km 
från Busis gård. 

Dagen förflöt med alla aktiviteter och 
gäster men på eftermiddagen kommer 
en dam i bil och vem är med i bilen om 
inte Busi. Han hade rymt från Thommys 
kompis och börjat vandra hemåt. Men 
Busi är trots sitt namn också en lydig 
hund och han har fått lära sig att han

inte får gå ut på den trafikerade landsvä-
gen som finns nära gården. Så Busi hade 
stannat på en liten grusväg en bit från 
landsvägen och där satt han tills han fick 
lift med damen som hade känt igen ho-
nom och visste var han hörde hemma.

Med detta lyckliga slut på Busis rymning 
så tackar han för visad uppmärksamhet. 
Men vi är alltid välkomna att besöka 
Solkulla gårdsbageri och café mitt på 
Ålands fastland.

Text: Marie Lindström och Thommy Teir.
Samtliga foton är tagna av Thommy Teir:
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4:e brevet från Toste:

Hej alla kompisar, Toste här igen!
Vilken sommar det har varit! Jättevarmt mest hela tiden så jag har haft fullt sjå att 
ränna mellan badbaljan och skuggan. Husse har jobbat hemifrån så jag har inte be-
hövt åka till jobbet med matte och det var nog tur för det kontoret blir så varmt så 
det är alldeles hemskt. Matte och husse har väckt mig tidigt på morgonen för att gå 
ut och sen har de släpat ut mig efter läggdags på kvällen. De är ju ganska omtänk-
samma för all del men när ska jag hinna sova, undrar ju jag.

Nu är det en ny månad, säger matte, och det är inte alls lika varmt så nu orkar jag 
busa och skälla mycket mer och det känns bra. Matte har fortfarande en massa åsik-
ter om mitt skällande och ibland ser hon alldeles, väldans arg ut så då brukar jag 
vara tyst. En liten stund. Jag tycker inte att hon ska hetsa upp sig så mycket över det 
eftersom jag vet när jag måste vara lite tystare, till exempel när jag hälsar på mina 
kompisar på jobbet. De människorna sitter och småsover ibland och så är de inte 
helt stadiga på benen så om jag skäller så kanske någon blir rädd eller ramlar omkull 
och det vill jag ju inte. Jag kan alltså vara tyst men det är inte alltid jag vill.

I oktober fyller jag två år, säger matte, och då ska man tydligen vara nästan vuxen, 
enligt henne. Jag vet inte vad det betyder eller varför det är viktigt men hon har fått 
för sig att vårt liv tillsammans ska bli lite lugnare då. Tja, vad vet jag? Jag tänker 
inte så mycket på de sakerna eftersom de inte har hänt än så då spelar det ju liksom 
ingen roll just nu. Ålder är tydligen något hon funderar kring och någonstans i de 
funderingarna så blev det tydligen viktigt hur man ser ut också så nu har jag varit 
på något som kallas ”Utställning”.

Vi åkte väldigt långt med bilen och jag frågade flera gånger om det var långt kvar 
men jag fick inga vettiga svar så då slutade jag fråga. Till slut så saktade bilen ner 
och jag hörde att knastrade om hjulen och då förstod jag att vi skulle komma fram 
till något roligt. Det brukar knastra när man närmar sig en skog och skogen är ju 
fantastiskt rolig.

Det var ingen skog men det var stora gräsmattor och en hel massa dofter av andra 
hundar. Så fort jag kom ur bilen började jag undersöka vilka som var där eller hade 
varit där och nu såg jag att det fanns människor där också. Jag rusade emot dem 
och fällde ner öronen och viftade på svansen allt jag orkade och då förstod de att jag 
var supersnäll och sen hälsade de på mig. Vilken glädje! Det här blir en toppendag, 
tänkte jag. 

Nackdelen med att blir superglad och superivrig är att man blir supertrött ganska
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fort och jag börjar förstå lite av det matte tjatar om när hon säger att jag ska spara 
på krafterna så de räcker hela dagen. Jag behöver nog träna lite till på det, tror jag.

Husse tog med mig så att jag fick kontrollera området medan matte tog med sig 
stolar och packning och parkerade sig på gräsmattan. Jag och husse gick dit och 
höll henne sällskap och efter en stund så kom det fler människor och en hel massa 
hundar. Jisses Amalia! Så många kompisar på en och samma plats! Det var både 
tjejer och killar och en liten valp. Jag måste erkänna att jag inte är så förtjust i andra 
killar men tjejer och valpar det är roligt det. Jag fick hälsa på flera stycken och den 
lilla valpen studsade runt mig som en liten gummiboll så jag stod ganska stilla så att 
den inte skulle ramla omkull.

Det kändes som om jag hamnat mitt i en rolig fest men som vanligt när matte och 
husse tar med mig på saker så ska det stökas med något och den här gången var 
inget undantag.

Matte tog på mig halsbandet och tog bort min sköna sele och sen gick vi till ett tält 
på gräsmattan och där fanns det två människor som jag genast hälsade på. Den ena 
var lite bökig att komma åt för hon satt inklämd bakom ett bord men jag kom i alla 
fall åt att buffa på henne med nosen. Den andra människan fick plötsligt för sig att 
jag skulle klämmas och kännas på men då backade jag och tänkte först inte alls gå 
med på det här men matte gav mig den där blicken som sa att det inte var läge att 
busa nu och sen la hon sin hand under min mage och då kändes det bättre att bli 
petad och klämd på. Inte ens tänderna fick vara ifred, förstår ni. Nåväl, det tog ju 
inte så lång tid och när matte reste sig så tänkte jag att det var dags att gå därifrån 
men se det var det visst inte för nu skulle jag gå fint bredvid matte mitt på gräsmat-
tan också men där satte jag minsann ner alla tassarna. Någon hejd får det vara på 
tokerierna så jag gick nästan det fulaste jag kunde men det var inte tillräckligt fult 
för det blev nöjda ändå.

Efteråt så var matte så där tramsig som hon 
kan bli ibland och pussade på mig och gav 
mig godsaker och det var ju trevligt så då 
återgick jag till att spana in alla andra hundar 
igen. Det är svårt att förstå allt detta ståhej 
men jag har sagt det förr och jag säger det igen 
– Människor är bra knepiga att förstå sig på!
Ha det bra allihop och hoppas att ni har bättre 
ordning på era människor än vad jag har!

Hälsningar
Toste

Svenska Engårdens Baldur (Toste)
Text: Anette Olkerud
Foto: Martina Persson.
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Kennel Smårsgården, Rättvik Tel. 070-261 62 02
E-post: info@smarsgarden.se

En sagolik kombination av   &    ledande avelslinjer.
Två fantastiska hundar som är ljuvliga individer med en bra arbetsvilja, lätt för att 
samarbeta med andra hundar, pigga och alerta som älskar allt och alla. 
Inavelsgrad: 1,2 %. Valpar väntas v. 36/37.

SE UCH NORD V-19  
Bragabótar Salka SE 47619/2017  
HD: B Ögon: UA    

e. Garpur frá Keldnakoti, HD: B1 Ögon: UA    
u: Laufeyjar Askja, HD: A2 Ögon: UA   

SE UCH DK UCH C.I.B NORD V-15 DK 
V-17 SE V-18
Tellusdream Islakkur SE20738/2013
HD: A Ögon: UA
Mkt goda vallanlag (inoff anslagstest), 
Genomförd BPH (ej skottberörd)

e. NORD UCH Vestanvindur Atli Orrason, 
HD: B Ögon: UA
u. Tellusdream Folda, HD: A Ögon: UA

                   K e n n e l  S m å r s g å r d e n                                 
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En magisk kombination av   &    ledande avelslinjer.
Två förtrollande hundar som har en underbar mild karaktär med en god 
arbetsvilja, lätt för att samarbeta med andra hundar och som älskar allt och alla. 
Kombinationen förväntas ge mycket tecken och olika färger.
Inavelsgrad: 0%. Valpar väntas vecka 36/37.

Stokk-Sels Edda SE23025/2019
HD: A Ögon: UA

e. ISJch Huldudals Húgó, HD: A, Ögon: UA
u: Stokk-Sels Skíma, HD: A2, Ögon: UA

Tellusdream Kremur SE45559/2015
HD: A Ögon: UA, Genomförd BPH

e. SE UCH DK UCH C.I.B NORD V-15 DK V-17 
SE V-18. Tellusdream Islakkur, HD: A, Ögon: UA
u. SE UCH NO UCH Tellusdream Grembla, HD: A, 
Ögon: UA

Besök gärna vår FB sida för våra senaste nyheter

                  p r e s e n t e r a r 2 0 2 1                             
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 MEDLEMSHELG 2021
Foto: 

Elisabeth Folkeson, blå ram

Martina Persson, grön ram

Lina Longberg, brun ram

Sari Hjerppe, gul ram

Brytarspetzens Eros

Diljas Aska Fjalladis Diljas Bjarki Idunnsson Diljas Fina Lýsa

Diljas Gosi Fagur Diljas Sigga Sikkan Rörkva Fieldworks Icelandic Drauma

Hreystis Helga Laxadottir        Jonehill´s Fránn KaturssonJoneshill´s Fála Katursdottir

Keilafells Bangsi Arnsteinson Keilafells Birk Arnsteinson Keilafells Drifa Bjarkiddottir
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En presentation över hundar som deltagit på medlemshelgen. 

Kolsholts Kilja Konungabergets Lendi Askurson Mini Engla Ubbi Aevintyri

Nóis Örk Kanill Racystar Artali Reykjadals Blidu Sigyn

Skimras Kvika Svenska Engårdens Baldur Sweet´n Loud Stella Odinsdottir 

Tildras Ùdi Lendison Tildras Vepja Lendidottir Tildras Vilja Lendidottir

Västergårdens Audrad   Västergårdens Blida Yssa
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Från Vallningskommittén:
Det finns mycket att skriva om från 
vallningskommittén den här gången. Vi 
har haft en kurs i vallning för Tony Sö-
derlund på Stöde vallgård 3 mil utanför 
Sundsvall. En artikel om denna kursen 
kommer i nummer 4.

Vi har haft en medlemshelg med vall-
ningsträning och ett Klubbmästerskap 
på torsdagen den 29 juli. 5 ekipage var 
och tränade respektive startade i KM. 

På fredagen hölls FCI officiellt vallan-
lagstest NHAT (Natural Herding Wor-
king Test). Hela 9 hundar var anmälda 
och samtliga kom till testet och ännu 
bättre alla 9 blev godkända. Ankie Her-
mansson som var anlagstestare gav hun-
darna beröm, trevliga hundar med bra 
vallanlag. Fin djurhantering vilket inte 
minst är viktigt.

På hemsidan  under klubbaktiviteter - 
vallning och på sidan för Medlemshel-
gen 2021 kan du se och läsa om de oli-
ka aktiviteterna under medlemshelgen 
också. Men här kommer nu först  mina 
reflektioner, tankar och erfarenheter 
från vallningen.
Marie Lindström, vallningskommittén

På onsdag den 28:e juli anländer jag till 
Fäboda gård i Södermanland för här ska 
vi ha KM i vallning och vallanlagstest i 
dagarna två. Det är tyst och lugnt när 
jag kör in på gårdsplanen. Ankie är i får-
hagen och tränar sina egna hundar och 
hennes make Mique står på gården och 
tittar hur det går. Jag ställer mig där jag 
med och kikar på när Ankie tränar och 
småpratar med Mique. Det är lugnt och 
fridens liljor vilar över gården.

När Ankie tränat klart så går vi och tit-
tar på hennes grönsaksland och ser hur 
allt prunkar och squashen breder ut sig 
åt alla håll. Fortfarande lika stilla på går-
den. Det är som att ha kommit till fri-
dens boning en fin sommardag. Solen 
skiner och det är alldeles lagon varmt. 

Jag lägger mig och vilar en stund och 
därpå sätter jag mig och äter lite mat. 
Klocken börjar nu vara mellan sju och 
åtta på kvällen och nu hör jag en bil 
komma in på gårdsplanen och ut kom-
mer Jonny med ett glatt leende. Det 
klack till i hjärtat av glädje när jag såg 
honom för pötsligt kände jag att det var 
länge sedan vi sågs. Det var länge sedan

KM i vallning torsd. 29/7

Foto: Malin Araheimo
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jag träffade många av mina klubbkamra-
ter på grund av pandemi och smittorisk.

Lite senare på kvällen kom Monika och 
Tony från Blekinge samt Monika Melin. 
Ladan där jag nyss satt och åt i stillheten 
fylldas av prat och skratt från oss som 
kommit. Nu var vi igång på riktigt.

Dagen därpå var det träning inför KM 
och Malin och Fredrik dök upp samt 
Lina som skulle hjälpa Ankie med lite av 
varje. 

Träningen pågick fram till lunch och 
sedan hade vi en lång paus fram till 
kl. 16.00. Allt för att får, hundar och 
människor skulle få vila ordentligt. Man 
passade på att äta och rasta hundar samt 
bara ta det lugnt. Kl. 16.00 eller egentli-
gen straxt innan samlades vi för att ha 
banvandring med Ankie som var doma-
re.

Nu hade gården befolkats ytterligare av 
tillkomna klubbkamrater. Maria och 
Sten-Inge fanns på plats och Angerd 
kom för att titta. Hon fick gå med Ankie 
och vara tidtagare under tävlingen. Alla 
hjälptes åt och stämningen var på topp. 

Inte minst så hade nu också Bettan
anlänt med kameran i högsta hugg alltid 
redo att fotografera. Hon skulle nu fota 
i dagarna två och sin vana trogen utför-
de hon detta med kameran i ena handen 
och anteckningsblock i den andra så 
varenda hund som var på vall-
ningen hade fastnat på hennes minnes-
kort och bland hennes anteckningar ef-
ter dessa två dagar vallningen pågick.

Det enda som nu inte var på topp var 
väl vädret. Det var oerhört omväxlande 
med solsken och kvav värme ena stun-
den och åska, blix och dunder med sky-
fallsliknande regn i nästa stund. Däre-
mellan kom det lite mildare skurar. Som 
Jonny sa "Rätt som det regnar kommer 
det en skur".

Elisabeth Folkesson med kamera.
Jonny Idefelt som paraplyhållare.

På följande sidor kommer bilder från 
KM i valllning att presenteras. Lite stil-
studier och prispallen.

Foto: Marie Lindström
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Överst från vänster: 
Jonny Idefelt med Kolsholts Kilja.
Monica Melin-Larsson med Sweet´n Loud Stella Odinsdottir (Calcifer).
Marie Lindström med Diljas Fina Lýsa (Flisa).
Lina Longberg med Racystar Artali (Kito).
Skimras Kvika som deltog i träningen tillsammans med Tony Pettersson.
Tildras Udí Lendison med Malin Araheimo deltog i KM. Bilden är från träningen 
innan.

Foto: Elisabeth Folkeson

Foto: Malin Araheimo

Foto: Elisabeth Folkeson

Foto: Elisabeth Folkeson Foto: Elisabeth Folkeson

Foto: Fredrik Niemi
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Prispallen på Klubbmästerskapet i vallning:
På delad 4:e plats och med avbruten tävling kom Jonny Idefelt med Kolsholts Kilja 
samt Malin Araheimo med Tildras Udí Lendison. De gjorde var sin fin vända fram 
till det moment där man skall stoppa upp fåren för att se att man har fri passage 
över en tänkt väg. Här rymde fåren då åska och ösregn och lite annat ställde till det. 
Men väl kämpat av båda ekipagen. Lite mer träning och rutin så kommer de här två 
ekipagen att få fina resultat framöver.

På 3:e plats och med fina 76p kom Monica Melin-Larsson med Sweet´n Loud Stella 
Odinsdottir (Calcifer), på 2:a plats kom Lina Longberg med Racystar Artali (Kito) 
på 89p och klubbmästare blev Marie Lindström med Diljas Fina Lysa (Flisa) på 92p. 

Vi som tränade och tävlade i KM tackar Ankie Hermansson på Fäboda gård för ett 
fint arrangemang och en trevlig dag.

Då jag känner Ankie så vet jag att hon ogärna är 
med på bild så hennes fina Beauceron Herdwick 
får representera gården.
Text: Marie Lindström

Foto: Elisabeth Folkeson

Foto: Elisabeth Folkeson
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Anlagstesten på fredagen började även 
de med regn och rusk men efter lunch 
blev vädret stabilare. Vi hade hela nio 
hundar av vår ras som var anmälda till 
anlagstestet i vallning. Utöver våra islän-
ningar hade vi med en Shetland Sheep-
dog, en Cattle dog och en Västgötaspets.
Det är roligt och givande att se även an-
dra kroppsvallande raser göra detta test. 
Man kan jämföra med vår egen ras hur 
de tar sig an uppgiften.

Glädjande denna dag var att samtliga 
hundar som gjorde testet blev godkän-
da. Det betyder att på en och samma dag 
fick vi nio isländska fårhundar som blev 
godkända att lägga till de tre som redan 
fanns sedan tidigare test under 2021.

Så stort grattis till alla er som var med. 
Även denna dag så var stämningen på 
topp och alla hjälptes åt med olika saker 
för att få allt att fungera. Så även om reg-
net flöt i strida strömmar på förmidda-
gen så flöt dagen på under hela tiden.

Jag vill passa på att tacka alla som spons-
rat vallningen på olika sätt. Med allt från 
sin tid och sitt engagemang till skänkta, 
fina priser. 

På följande sidor så kommer en bildka-
valkad över deltagande isländska får-
hundar.

FCI vallanlagstest fred. 30/7 Samtliga foton från vallanlagstesten är 
tagna av Elisabeth Folkeson.

Lena Ruda och Fieldworks Icelandic 
Drauma gör socialdelan av anlagstestet. 
För att få gå vidare till vallningsdelen så 
måste den sociala delan vara godkänd.

Det var inget som helst problem för nå-
gon av hundarna med den sociala delen.

Här är det June Hedfors med Keilafells 
Bangsi Arnsteinson som också gör so-
cialdelen. Band annat så vill man se att 
hunden är samarbetsvillig och tillräck-
ligt följsam för att kunna vara på en 
gård.Yssa tittar in i fållan på fåren.
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Kerstin Sernefalk med Tildras Vepja 
Lendidottir har startat på vallningsde-
len. Fåren är här i en fålla och man vill 
se hundens intresse för fåren när man 
går runt den på utsidan.

Hanna Johansson med Västergårdens 
Blida får instruktioner av Ankie hur det 
ska gå.

June Hedfors med Keilafells Drifa Bjar-
kidottir.

Skimras Kvika är inne med fåren i 
fållan tillsammans med husse Tony Pet-
tersson. Kvika har här placerat sig mitt 
emot Tony på andra sidan om fåren. 
Balansering.

Tildras Vilja Lendi-
dottir utanför fållan 
med matte Camilla 
Westrin.
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Yssa är inne hos fåren med 
matte Jenny Hellman och an-
lagstestare Ankie Hermansson.

Maria Hübinette med Minu 
Engla Ubbi Aevintyri. Ubbi sö-
ker balanspunkten bakom fåren.

Västergårdens Blida ovan och Keilafells Bangsi Arnsteinson nedan får representera 
vädrets makter när det i regndiset tar sig an uppgiften med fåren. Disigt och blött.
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Klubbmästerskap i Rallylydnad och agility lörd 31/7

Så var då vallningen klar och resten av 
medlemshelgen försiggick på Norrkö-
pings BK. Här hölls KM i rallylydnad 
och agility på lördagen. Även en hopp-
klass i agility fick vi med i programmet.

Den goda stämningen och hjälpsamhe-
ten höll i sig och de som var med och 
tävlade i agility fick hjälpa till med att 
bygga banan efter domarens instruktio-
ner.

Även denna dag bjöd på blandat väder 
men den största åskskuren kom precis 
när vi som var kvar på slutet skulle åka 
hemåt. Då öppnade sig himlens portar 
och sköljde ner allt vad regn heter som 
fanns i molnen.

Det var 10 som startade i rallylydnad 
och 4 i agility och hoppklass. 

Ett stort tack till våra domare i båda gre-
narna som mötte oss med glatt humör 
och bjöd på roliga banor med lite kne-
pigheter och utmaningar. Fina tävlingar 
blev det och samtliga kämpade väl.

Mellan rallylydnaden och agilityn hade 
vi paus för lunch och inte minst den 
obligatoriska lottförsäljningen med till-
hörande dragning. Så många fina priser 
hade skänkts och alla som var på plats 
tror jag köpte lotter för brinnande livet.
Vinstdragningen tog som det brukar en 
god stund men när vi var klara så börja-
de banbygge för agilityn.

Samtliga foton från tävlingarna i rallylydnad 
och agility är tagna av Elisabeth Brastad.

Malin Araheimo med 
Tildras Ùdi Lendison.

Kerstin Sernefalk med 
Tildras Vepja Lendidottir.

Jonny Idefelt med Kolsholts Kilja.
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Tyvärr så fick vi inte med samtliga som 
tävlade rallylydnad på bild. Men de som 
tävlade var: 
Diljas Aska Fjalladis 
Diljas Fina Lýsa 
Hreystis Helga Laxadottir
Keilafells Birk Arnsteinson 
Keilafells Drifa Bjarkiddottir
Kolsholts Kilja
Tildras Vepja Lendidottir
Tildras Vilja Lendidottir
Tildras Ùdi Lendison 
Västergårdens Audrad  

På agilityn startade följande:
Brytarspetzens Eros
Diljas Fina Lýsa
Kolsholts Kilja
Tildras Vilja Lendidottir 

På nästa sida ser du de som placerade sig 
på pallen i rallylydnad. Tre fantasktiska 
ekipage som fick in riktiga fullsträffar 
denna dag.

Sari Hjerppe med 
Hreystis Helga Laxadottir.       

Camilla Westrin med 
Tildras Vilja Lendidottir.

Marie Lindström med 
Diljas Fina Lýsa.

Reykjadals Blidu Sigyn tycker nog att 
hon också skulle fått delta i allt roligt.
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På 3:e plats 
Sari Hjerppe med 
Västergårdens 
Audrad   på 93p

På 2:a plats 
Eva Peterson med 
Brytarspetzens 
Eros på 99p.

De fick också do-
marens hederspris.

På fösta plats med 100p kom Marita Harrysson med Keilafells Birk Arnsteinson. 
Stort grattis till denna prestation. Då Birk och Marita inte kom med på bild från tävlingen så 
är bilden lånad från presentationesbilderna och tagen av Martina Persson. 

Foto: Robin Lunndberg
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På 2:a plats
Camilla Westrin med
Tildras Vilja Lendidottir.

På 4:e plats i Agilityn 
Jonny Idefelt med
Kolsholts Kilja.

På 1:a plats
Eva Peterson med
Brytarspetzens Eros.

På 3:e plats
Marie Lindström med
Diljas Fina Lýsa.

Foto: Robin Lundberg
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Officiell exteriörbedömning och workshop sönd. 1 aug.
Så var det då sista dagen av denna med-
lemshelg 2021. En lite nättare variant än 
vår ordinarie dag med officiell utställ-
ning. En exteriörbedömning togs det 
beslut om att ha i år då en sådan kunde 
anpassas efter de restriktioner som skul-
le gälla utifrån pandemin.

De hundar som deltog i exteriörbedöm-
ningen var:
Svenska Engårdens Baldur
Minu Engla Ubbi Aevintyri
Keilafells Drifa Bjarkidottir
Tildras Vilja Lendidottir
Yssa.

Vi som var där denna söndag bjöds på 
massor av kunskap om rasens exteriör av 
Hans-Åke Sperne som höll öppen kritik 
över de hundar som gjorde den officiella 
bedömningen. Men som kronan på ver-
ket denna medlemshelg så avslutade vi 
med en workshop som Hans-Åke kall-
lade "Titta på hund".

Här fick alla som var på plats komma 
in med sin hund i olika grupperingar. 
Championhanar, tikar, veteraner och 
kastrerade hundar etc.

Hans-Åke höll i dialog med publiken en 
disskussion om vad man kunde se hos 
de olika hundarna. En mycket uppskat-
tad avslutning på denna medlemshelg.

Vi vill från kommittén för medlemshel-
gen ge vårt varmaste tack till alla som 
deltagit under dessa dagar. 

Robin Lundberg, Marie Lindström och 
May Britt Sannerholt.

Anette Olkerud med
Svenska Engårdens Baldur.

June Hedfors med 
Keilafells DrifaBjarkidottir.

Camilla Westrin med
Tildras Vilja Lendidottir.

Samtliga foton från exteriörbedömning och 
workshop är tagna av Martina Persson.

Text: Marie Lindström



34

Kollage från sista dagen på medlemshelgen.
Foto: Martina Persson

Hela familjen samlad.
Kolsholts Kilja och Konungabergets Lendi Askurrson med 
döttrarna Tildras Vepja Lendidottir och Tildras Vilja Lendidot-
tir.
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                           Sverige

             Porto betalt

Tidningsretur:

SIFK
c/o Hanna Welling
Västängsvägen 78
796 91 Älvdalen 

B

Foto: Martina Persson

Den här bilden får representera den glada stämningen och hjälpsamheten 
under medlemshelgen. 


